
 
Svar på fullmäktigemotion / Anslutande förbindelser från Karleby-
Jakobstad flygplats till Karleby och vidare till landskapet 
 
Stadsfullmäktige 23.10.2023 § 112  
  
    

Ledamot Sakari Ruisaho lade fram följande fullmäktigemotion: 
  
"Antalet resenärer vid Karleby-Jakobstad flygplats har fortsatt att växa 
efter pandemin. Statistiken visar att sammanlagt 15 088 resenärer reste 
via Karleby-Jakobstad flygplats under tiden 1-6/2023. De flesta av dem, 
13 480, var inhemska resenärer, vilket är en betydande tillväxt jämfört 
med året innan. Det har varit svårt att återgå till nivån för 
coronapandemin, och där borde det ske en förbättring. 
  
I det nya regeringsprogrammet har det skrivits in ett eventuellt stöd till 
flygtrafiken, men det är bara en tillfällig lösning. Den industri som är 
verksam i Karlebyregionen utgör en viktig del av regionens flygtrafik och 
därför borde man också satsa på antalet semester- och fritidsresor. 
Karleby-Jakobstad kunde öka antalet resenärer på semesterflyg, 
särskilt då man i allt större grad fäster uppmärksamhet vid flygtrafikens 
miljövänlighet. 
  
Den kommersiella flygtrafiken borde göras mer miljövänlig och man 
borde kunna förbättra flygtrafikens tillgänglighet. 
  
Vi föreslår i fullmäktigemotionen att man utreder på vilket sätt man 
kunde ordna anslutningstransport från Karleby centrum till Karleby-
Jakobstad flygplats så att resenärerna kunde använda den ordnande 
transporten till flygen. 
  
Man kunde också utreda om anslutningstransporten till flygplatsen 
kunde fortsätta till landskapets övriga delar." 
  
Bilaga A § 112 Undertecknad fullmäktigemotion (på finska) 

  
Beslut   Stadsfullmäktige beslutade anteckna motionen i sitt protokoll och ge 

den till stadsstyrelsen för behandling. 
  
 
Stadsstyrelsen 29.01.2024      
39/00.01.06/2023   
  
Beredning Stadsplaneringschef Päivi Cainberg, utvecklingsdirektör Jonne 

Sandberg, specialsakkunnig Jouni Laitinen och trafikingenjör 
Jukka Harju 

  
Såsom det också framgår av motionen har situationen med 
flygtrafiken vid Karleby-Jakobstad flygplats varit utmanande de 
senaste åren. Trafiken har fortsatt med korta avtal och långsiktig 
planering har inte kunnat göras effektivt vad gäller stödfunktioner 
(t.ex. flygplatstransporter). Nu när den nya perioden för 



upphandlad trafik inleds i april 2024 och fortsätter till april 2026 får 
vi också direktflyg till Karleby-Jakobstad flygplats. 
  
Då flygtrafiken ökar är det skäl att utreda möjligheten till 
flygplatstransporter. I nuvarande avtal om servicetrafik finns en 
option som också möjliggör t.ex. flygplatstransporter särskilt på 
kvällar och nätter. Användningen av optionen i avtalet eller någon 
annan lösning diskuterades i november 2022, men då kunde man 
inte komma fram till någon effektiv lösning för att ordna 
transporten. I den här situationen kan man dock utreda 
möjligheten på nytt. Nu lönar det sig också att undersöka 
anropsstyrd trafik (trafikservice på beställning). 
  
Planeringen av följande konkurrensutsättning av urban 
kollektivtrafik har inletts. Man har för avsikt att samtidigt också 
konkurrensutsätta servicetrafiken. En preliminär tanke har varit att 
en bil från servicetrafiken också kan sköta flygplatstransporter 
fortfarande endera som option eller som en del av helheten. På 
så sätt fås också uppgifter om servicens kostnader. 
  
Utgångspunkten är att Karleby stad inte kan ordna transporterna 
till landskapets övriga center även om det är skäl att undersöka 
möjligheterna till samarbete. Här kunde exempelvis Mellersta 
Österbottens förbund och Österbottens förbund vara aktiva 
aktörer till vilka förslaget i motionen förmedlas. 
  
Som svar på fullmäktigemotionen föreslås att 
flygplatstransporterna i Karleby undersöks som en del av 
servicetrafikens följande konkurrensutsättning och i större 
omfattning ges motionen för kännedom till berörda 
landskapsförbund. Före det här skedet ska ett möte hållas med 
nuvarande trafikföretag om användningen av optionen för 
anslutningstransporter och/eller möjligheterna till anropsstyrd 
trafik för att åtgärda saken. 

  
Stadsdirektören  Stadsstyrelsen beslutar föreslå stadsfullmäktige att fullmäktige 
  

1  antecknar åtgärderna med anledning av motionen för 
kännedom 

  
2  anser att motionen är slutbehandlad 

  
Beslut   Stadsstyrelsen godkände beslutsförslaget. 
 
 
 
 
 
 
 



Stadsfullmäktige 05.02.2024 § 20 
39/00.01.06/2023 
 
Stadsstyrelsen Stadsfullmäktige  
 

1  antecknar åtgärderna med anledning av motionen för 
kännedom 

  
2  anser att motionen är slutbehandlad 

  
Beslut   Stadsfullmäktige godkände beslutsförslaget. 


